
Milí sousedé,
čas nám rychle plyne a od komunálních voleb uteklo již 
přes pět měsíců. Na Jižním Městě máme novou koalici 
necelého čtvrt roku a musím říct, že jsem z ní zatím 
docela sklíčený. Ještě nedávno jsem přitom cítil naději, 
protože se s vítězným Hnutím pro Prahu 11 (HPP 11) 
shodujeme na řadě programových bodů. Bohužel se však 
rychle ukazuje, že realita nebude tak růžová, jak jsme si 
mysleli. 

Nová koalice v čele se starostkou Šárkou Zdeňkovou 
(HPP11) totiž za tuto krátkou dobu stihla popřít 
většinu svých předvolebních slibů a ukázala nám tak 
svou pravou tvář. Na prosincovém i únorovém zastupi-
telstvu jsme za hnutí ANO navrhovali projednat snížení 
daně z nemovitostí, prodloužení lékařské pohotovosti 
a její rozšíření o dětskou část, rozšíření péče a služeb pro 
seniory, přestavbu bývalého kina Galaxie na kulturní 
centrum, větší transparentnost na úřadě a další klíčové 
změny. Nic z toho ale projednáno NEBYLO. Koalice se 
o těchto problémech naprosto odmítla bavit, přestože je 
HPP11 před volbami hlasitě a důrazně slibovalo řešit.

O to smutnější je, že s podporou hnutí ANO by vládnoucí 
HPP11 mělo dostatek zastupitelů, abychom společnými 
silami dokázali tohle všechno prosadit prakticky okamži-
tě… Jakkoliv však koalice naše snahy o změny ve 
prospěch občanů Prahy 11 bojkotuje, nemusíte se bát: my 
se nevzdáme. Budeme i nadále bojovat za to, co považu-
jeme za správné. To vám slibuji.

Váš Ondřej Prokop,
zastupitel Prahy 11 a předseda hnutí ANO v Praze

CHCETE ČASOPIS JIŽNÍ MĚSTO ŽĲE DOSTÁVAT KAŽDÝ MĚSÍC E-MAILEM? 
NAPIŠTE NÁM NA:    INFO@JIZNIMESTOZĲE.CZ

PIVO JEO N D Ř E J P R O K O P N A M Ě

n a p i v o s o n d r
o

u

Jste srdečně zváni na sousedské posezení u piva. Neformálně 
a přátelsky se pobavíme o všem, co se děje na Jižňáku a co 

bychom třeba chtěli jinak. Kde jinde konec konců řešit politiku, 
než právě v hospodě!

8. 3. 2023 od 19:00
restaurace kupa (22. PATRO)

KUPECKÉHO 4, praha 11

na pivo a nealko jste zváni!

BŘEZEN 2023

O N

restaurace kupa (22. PATRO)

mailto:info@jiznimestozije.cz
https://goo.gl/maps/XigompWQRJceztZL6


KÁCENÍ STROMŮ V KRČÁKU

O tom, že je potřeba chránit jihoměstskou zeleň a vysazo-
vat novou, aby se v létě naše sídliště ochladila, není 
pochyb. Zvlášť hlasitě pak sliby, že se zelené plochy 
v Praze 11 rozrostou, zaznívaly z řad koaličních Pirátů 
a HPP11. Jen pár měsíců po volbách však nastal obrat: 
v Krčském lese začala pěkně v tichosti intenzivní těžba 
dřeva. Les vyhledávaný místními na procházky tak najed-
nou přišel o spoustu krásných stromů… kde se asi bude 
kácet příště?

ROZBITÉ CHODNÍKY

Jižní Město začíná vypadat jako ementál. Dnes už to vidí 
snad každý, protože nám od vás skoro denně chodí fotky 
chodníků s dírami, výmoly a prohlubněmi, kde se při dešti 
tvoří obří louže. Takové chodníky jsou nevzhledné, 
především ale nebezpečné, zvlášť pro menší děti, mamin-
ky s kočárky, seniory nebo hůř pohyblivé chodce. Radnici 
jsou nicméně chodníky hrozící úrazem ukradené, a tak je 
prostě nechává rozbité… 

NEPOŘÁDEK A ŠPÍNA

Koše přetékající odpadky, co v létě páchnou v jihoměst-
ských ulicích, už asi nikoho nepřekvapí. V zimě se k nim 
pak přidává záplava štěrku, která na chodnících zůstává 
neuklizená i týdny po tom, co zmizely poslední zbytky 
sněhu. Jenže štěrk komplikuje pohyb po ulicích nejen 
chodcům, ale i jejich čtyřnohým kamarádům a vedle kol 
kočárků ničí také přírodu. Proč by však radnice posypový 
materiál odklízela, když ho může na ulicích nechat do 
příští zimy a ušetřit si tak práci, že?

NEMOŽNÉ PARKOVÁNÍ 

Parkování je v Praze 11 noční můrou, jinak to prostě říct 
nejde. Radní za Piráty čtyři roky vymýšlel a plánoval, jak 
zoufalý nedostatek parkovacích míst vyřeší, nakonec 
z toho ale zbyla jen chystaná výstavba jediného parkoviš-
tě P+R Opatov, které má vyrůst v Chilské.

KRÁLOVSKY PLACENI ZA NIC?
VEDENÍ PRAHY 11 NA PRÁCI KAŠLE!

Když po měsících handrkování o funkce získala Praha 11 konečně nové vedení, zdálo se, že už nás čekají jen 
samé světlé zítřky. Přesně tak to totiž strany současné koalice (HPP 11, Piráti a Praha Sobě) lidem před 
volbami slibovali. Nyní máme březen a jak se zdá, skutek utek.

ODMÍTAJÍ PRACOVAT PRO OBČANY!
Na únorovém zastupitelstvu jsme s kolegy z hnutí ANO opět navrhli projednat témata, která měly v progra-
mu i koaliční strany. Jak to dopadlo, už víte - všechny naše návrhy byly smeteny ze stolu, koalice se jimi 
odmítla zabývat. Výsledek? Místo slibovaného rozkvětu čeká Jižní Město jen postupné chátrání…



KOLIK BEROU RADNÍ PRAHY 11 ZA SVOU 
“PRÁCI” PRO OBČANY?

Zajímá vás, jakou odměnu radní za přehlížení rozbitých chodníků, ničení zeleně a nepořádek v ulicích 
dostávají? Dohromady jde o stovky tisíc! Napište jim a zeptejte se, proč na svou štědře placenou práci 
kašlou.

PhDr. Šárka ZDEŇKOVÁ (HPP 11)
starostka
územní rozvoj, bezpečnost
zdenkovas@praha11.cz 102 308 Kč

PhDr. Jan JAROŠ (PRAHA 11 SOBĚ)
místostarosta 
sociální věci a zdravotnictví
jarosj@praha11.cz 90 032 Kč

Mgr. Ivana HOVORKOVÁ (HPP 11)
místostarostka 
životní prostředí
hovorkovai@praha11.cz 90 032 Kč

Mgr. Zuzana BÖHMOVÁ (Piráti)
neuvolněná místostarostka 
sport a kultura, digitalizace
bohmovaz@praha11.cz 55 246 Kč

navíc přijmy ze školy, ve které učí (průměrný plat pedagoga v Praze: 45-50 tis. Kč)

Marek MILABERSKÝ (HPP 11)
uvolněný člen rady
�nance
milaberskym@praha11.cz 79 800 Kč

navíc pravděpodobně i příjmy ze živnosti, kterou dosud nepozastavil 

Bc. Libor VRKOČ (HPP 11)
uvolněný člen rady
doprava
vrkocl@praha11.cz 79 800 Kč

Bc. Michal VESELÝ (PRAHA 11 SOBĚ)
uvolněný člen rady
školství
veselskym@praha11.cz 79 800 Kč

Jiří DOHNAL (Piráti)
uvolněný člen rady
majetek a investice, prevence kriminality, informační technologie
dohnalj@praha11.cz 79 800 Kč

Josef KOCOUREK (Piráti)
uvolněný člen rady
bydlení, otevřená radnice
kocourekj@praha11.cz 79 800 Kč
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PRACUJEME
PRO JIŽNÍ MĚSTO

POMOC 
PODNIKATELŮM

Taky máte na Jižním Městě své oblíbené pekařství, 
opravnu obuvi nebo květinářství? Tady u nás je spousta 
šikovných podnikatelů a živnostníků, kvůli energetické 
krizi však teď mnoho z nich drží své podniky nad vodou 
jen silou vůle. Radnice, která by jim měla podat pomoc-
nou ruku, se k nim bohužel obrací zády, a tak hrozí, že 
některé zavedené živnosti na Jižním Městě po mnoha 
letech skončí. Uděláme vše pro to, aby se radní vzpama-
tovali a pomohli místním podnikatelům krizi úspěšně 
překlenout.

Martin Horák, 
zastupitel a předseda hnutí ANO v Praze 11

ODPRODEJ 
PŘEDZAHRÁDEK 
SVJ A BD

Jako dlouholetý předseda SVJ v našem domě se často 
setkávám s voláním po tom, aby městská část umožnila 
SVJ a bytovým družstvům odkoupit předzahrádky. Bylo 
by to jen dobře, protože obyvatelé domu se o jeho 
předzahrádku budou starat vždy lépe než městská část, 
která k ní nemá žádný vztah. Odprodej by navíc přinesl 
do rozpočtu Prahy 11 �nance, které bude možné využít 
třeba na opravy místních chodníků či laviček. 

Radek Šimon, zastupitel Prahy 11 za hnutí ANO

NOVÉ PERGOLY 
PRO HRANÍ 
VE STÍNU

Už je to dlouho, co byly z Jírovcova náměstí před ZŠ 
Campanus odstraněny dřevěné pergoly. Ty v parných 
dnech poskytovaly uprostřed betonu potřebný stín 
a často je tak využívali děti i rodiče, kteří své ratolesti ze 
školy vyzvedávali. Léto tu bude co nevidět, proto 

tlačíme na radu Prahy 11, aby situaci začala urychleně 
řešit a pergoly na původní místo vrátila.  

Tomáš Bříza, zastupitel Prahy 11 za hnutí ANO

ČISTÉ JIŽNÍ MĚSTO 
DÍKY HOLUBNÍKŮM 

Holubi už tak nějak k Praze patří a nevyhýbají se ani 
Jižnímu Městu. Všudypřítomný trus, který po sobě 
zanechávají, ale hyzdí ulice a parapety. Co s tím? Řeše-
ním by mohlo být umístění městských holubníků tam, 
kde se holubi nejvíc vyskytují. Holubi se tak přirozeně 
stáhnou do holubníku, kde najdou zázemí s potravou 
a vodou, a zároveň budou méně znečišťovat okolí. Trus 
totiž zůstane hlavně v holubníku, odkud je pravidelně 
odklízen.

Líbí se vám takové řešení? Podpořte petici za měst-
ské holubníky! 

Jan Dohnálek, zastupitel Prahy 11 za hnutí ANO

ÚŘAD PRÁCE 
V DOCHOZÍ 
VZDÁLENOSTI 

Vzhledem k probíhající ekonomické krizi začíná hrát 
stále důležitější roli Úřad práce, který vedle pomoci se 
sháněním zaměstnání také vyplácí sociální dávky. 
Pracoviště pro Prahu 11 se však nachází až na Novod-
vorské ulici, kam se občané naší městské části dostávají 
poměrně složitě, zvlášť když mají například problémy 
s hybností. Úřad je zároveň přehlcen, a tak jsou dávky 
často vypláceny se zpožděním. Chceme proto prosadit, 
aby pro Prahu 11 vznikla nová pobočka Úřadu práce se 
sídlem přímo v naší městské části, jak tomu bylo dřív.

Blanka Hrudková, 
zastupitelka Prahy 11 za hnutí ANO

Na rozdíl od současného vedení naší městské části jsme my pro Jižní Město nikdy pracovat nepřestali. 
Proto i přesto, že je nyní hnutí ANO kvůli intrikování ostatních stran v opozici, stále hledáme cesty, jak 
život v Praze 11 zlepšit. Vedle snahy prosadit, co jsme vám slíbili ve volebním programu, tak bojujeme 
i o další změny. Tady je několik z nich.

https://www.petice.com/mestskeholubniky?fbclid=IwAR3B-HQM04NIsXPjil19wpsKvXIsIKvTMIt5IPLVmNYgJVlf_LDnoQqf7r8


VÍTE O PROBLÉMU VE VAŠÍ ULICI?
ROZBITÉ CHODNÍKY, LAVIČKY, GRAFFITY 
I NEPOŘÁDEK MAJÍ ŘEŠENÍ: NAPIŠTE NÁM!

S kolegy z hnutí ANO se aktivně staráme o Jižní Město, a to i díky vašim upozorněním. Odklízíme tak nepořádek, 
necháváme spravovat chodníky, lavičky nebo zastávky MHD. 

Pokud ve svém okolí víte o problému, který je potřeba řešit, dejte nám prosím vědět na e-mail 

info@jiznimestozije.cz a my začneme okamžitě jednat. Děkujeme!

JIŽNÍ
MĚSTO

PŘIDEJTE SE DO SKUPINY
Chcete se o své podněty a nápady, jak zlepšit život na Jižním 
Městě, podělit s ostatními? Přidejte se do skupiny pro sousedy 
z Jižního Města.

Facebooková skupina je určena jak pro všechny obyvatele 
Prahy 11, tak pro zastupitele naší městské části. Můžete zde 
tím pádem přímo komunikovat s politiky, kteří dokážou vaše 
nápady realizovat a podněty k nápravě vyřešit. 

HTTPS://WWW.FACEBOOK.COM/GROUPS/3374292836189345
KLIKNĚTE SEM:

mailto:info@jiznimestozije.cz
https://www.facebook.com/groups/3374292836189345


Vyhrajte poukazy na nákup v Lidlu!

SOUTĚŽNÍ KVÍZ

I na březen jsme si pro vás připravili 
vědomostní kvíz, v němž můžete vyhrát 
poukazy na nákup v Lidlu! Jaká jsou 
pravidla? 

Pro zařazení do slosování o poukazy je 

potřeba poslat nám správné odpovědi na 

všechny tři otázky (každá otázka má pouze 

jednu správnou odpověď) na e-mail 

info@jiznimestozije.cz a do předmětu uvést 

heslo „KVÍZ“.

Ze správných odpovědí vylosujeme 5 výher-

ců, kteří získají poukaz na nákup v Lidlu

v hodnotě 500 Kč. Soutěž probíhá do konce 

března, výherce budeme kontaktovat e-mai-

lem.

Kdo je autorem sochy Sluneční vůz 
v parku u Chodovské tvrze? 

1.

a) Bořek Šípek
b)  Ivan Jilemnický
c)  Olbram Zoubek

Kolikátý ročník Sportovních her seniorů a 
handicapovaných občanů Jižního Města 
letos proběhne?

2.

a) 24.
b) 6.
c)  35.

Roztyly je název, který původně 
společně nesly tyto dvě osady:

3.

a) Staré a Nové Roztyly
b)  Přední a Zadní Roztyly
c)  Horní a Dolní Roztyly

Každý, kdo se zapojí do soutěže, od nás získá zcela zdarma 

novou knihu Ondřeje Prokopa, Vize pražského bydlení 
2033.

Čemu se kniha věnuje?

Praha má dnes de�cit 30 000 bytů. Přirozený růst města si 

navíc žádá 10 000 nových každý rok. Reálně však u nás 

vzniká pouhý zlomek z toho. Je zde velké riziko, že v roce 

2030 může Praze chybět až celých 100 000 bytů. 

To by pro průměrného občana znamenalo velký problém. 

Už nyní jsou ceny bytů nesmírně vysoké a najít takový, který 

by člověku vyhovoval a který by byl schopen �nancovat, je 

běh na velice dlouhou trať.

Kniha popisuje různé možnosti řešení této krize.

Každý účastník soutěže získá i tištěnou knihu zdarma!

mailto:info@jiznimestozije.cz


NOVINKY Z PRAHY
PRAŽSKÁ KOALICE MÁ PROBLÉMY SAMA SE SEBOU

Je to až neuvěřitelné, ale konečně jsme se dočkali 
nového vedení hlavního města. Už to zavánělo mezi-
národní ostudou, když skoro 5 měsíců po volbách 
Praha stále neměla nového primátora a radu. Nebude-
me si nic nalhávat, příkaz shora nakonec převládl a 
jednotlivé dříve znesvářené politické subjekty v Praze 
našly společnou řeč - alespoň tak to má vypadat. 

Netrvalo dlouho a už se nám objevují drobné rýpance 
a kolize. Upřímně, čekal jsem, že jim to zdánlivé souznění 
vydrží o něco déle, ale tím lépe pro nás. My jsme v pozici 
velmi tvrdé, ale konstruktivní opozice, která přináší na 
zastupitelstvo aktivně materiály týkající se všeho možné-
ho, co obyvatele Prahy trápí. To je pro nás v současné 
energetické a in�ační krizi ta nejlepší možná pozice.

Plně respektujeme právo Bohuslava Svobody stát se 
primátorem. SPOLU volby v Praze vyhrálo a má tak 
nepopiratelné právo na post primátora. Co je nám ale 
takzvaně proti srsti, je obsazení bývalého primátora 
Zdeňka Hřiba do křesla náměstka pro dopravu. Například 
kauza Dozimetr plně ukázala, že pan Hřib neohlídal, co se 
pod jeho vedením dělo. Jeho náměstka odvedla policie 
v poutech přímo z budovy magistrátu. To ale nebylo to 
jediné, jistě si vzpomenete na sérii podezřelých IT zaká-
zek. A za kompetentní v tomto ohledu nepovažujeme ani 
Daniela Mazura v roli radního pro oblast ICT a Smart City.

Každopádně obsazení jednotlivých křesel my teď 
změnit nedokážeme, ale dokážeme velmi bedlivě 
sledovat veškeré kroky, které ve svých pozicích udělají. Já 
se o to snažím z pozice předsedy kontrolního výboru. 

O svých zjištěních pravidelně reportuji na svém blogu 
i Facebooku. Pokud by vás cokoliv zajímalo, kdykoliv se 
na mě obraťte.

Prahou nyní zmítá mnoho témat, diskutuje se hodně 
o zákazu hazardu, nedostatku míst na středních školách 
i dopadech energetické krize na naše občany i příspěvko-
vé organizace. Všem těmto tématům se s mými kolegy 
věnujeme. Pokud budete i vy mít nějaký podnět, budu 
rád, když se o něj s námi podělíte.

Ondřej Prokop, zastupitel hl. m. Prahy a předseda 
hnutí ANO v Praze
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Každé pondělí vydává Ondřej 
Prokop svůj pořad Čau Praho!, 
ve kterém shrnuje nejaktuál-
nější dění v Praze 11 i na 
hlavním městě. Pořad si 
můžete pustit na Face-
booku, YouTube, Instagra-
mu a také v audio verzi na 
podcastových platfor-
mách, jako je Spotify, 
Apple nebo Google 
Podcasts. Více informací 
najdete na webu 
www.ondrejprokop.cz.

http://www.ondrejprokop.cz
https://www.youtube.com/playlist?list=PLJq49kOeltR7RIppmNXl83tXtrucblV4F


PETICE

Vážení petenti, po nějaké době se k vám vracíme opět 
s krátkým shrnutím vývoje kolem naší „Petice za větší 
bezpečnost a lepší vzhled na Jižním Městě - Brandlova 
ulice!“. Jak jste si možná někteří všimli, ke 401 podpisům, 
které jsou nyní pod on-line peticí, jsme sbírali v průběhu léta 
další podpisy přímo v okolí od kolemjdoucích a dalších 
obyvatel. Bylo to potřeba – petice v papírové podobě má 
pro úřad výrazně vyšší váhu a takovou se musí zabývat.

Přes léto se nám podařilo posbírat celkem 818 podpisů 
a petici jsme spolu s archy podali 11. října 2022 na úřad 
městské části. Šlo nám o to, aby se petice hned po volbách 
dostala do rukou novému vedení radnice MČ Praha 11 
a začali se neutěšeným stavem co nejdříve zabývat.

Jak jste možná také zaznamenali, volba nového vedení se 
protáhla až do Vánoc, a tak jsme odpověď dostali 
1. listopadu ještě od tehdejšího místostarosty. I na základě 
předešlých jednání se nám podařilo docílit toho, že městská 
část spolu s vlastníky objektů zajistila častější pochůzky 
bezpečnostní agentury zejména kolem objektů se supermar-
kety Albert a Tesco a u přilehlých zastávek. Za to se sluší 
zmíněným poděkovat. Finální řešení problému bezpečnosti 
v této lokalitě to ale rozhodně není.

Místostarosta nás také informoval o tom, že je ve výhledu 
plánována revitalizace celého území mezi ulicemi Brandlova 
a Hviezdoslavova, což by problém patrně vyřešilo na dobro. 
Tady už je aktérů víc – vlastníci pozemků jsou soukromé 
osoby, restituenti, obchodní společnosti a hlavní město 
Praha.

Spolu s tímto informačním e-mailem se připomínáme 
i novému vedení městské části s výzvou, aby se k nám v naší 
snaze přidalo a podpořilo nás v jednání s magistrátem 
i soukromými vlastníky pozemků, aby k revitalizaci došlo co 
nejdříve. Věříme, že by taková pomoc a podpora mohla 
významně urychlit finální řešení celé neutěšené situace tady 
u nás v Brandlově a přilehlém okolí.

Po zvolení rady městské části je oblast bezpečnosti i územní-
ho plánování v rukou nové paní starostky PhDr. Šárky 
Zdeňkové, které toto shrnutí zasíláme také. Zatím nás totiž 
nikdo z nového vedení radnice nekontaktoval.
Děkujeme, za rostoucí podporu naší petice. Jakmile bude 
něco nového, opět se vám ozveme.

Za petiční výbor, Michal Gregor

Petice za větší bezpečnost a lepší vzhled na Jižním městě - Brandlova ulice

SOUSEDSKÉ OKÉNKO
Chcete se podělit o zajímavý názor? Hledáte nové přátele? 
Máte na Jižním Městě kavárnu, truhlářství, lahůdky nebo jiný 
podnik a rádi byste na něj upozornili sousedy? Dejte nám 
o tom vědět! 
Příspěvky i inzeráty nám můžete posílat na e-mail info@jiznimestozije.cz, rádi je 

zveřejníme právě na této stránce. Uzávěrka je vždy 10 dní před koncem měsíce (pro dubnové 
číslo tedy 21. března).  

Petici můžete svým 
podpisem podpořit 
i vy, a to zde:

mailto:info@jiznimestozije.cz
https://www.petice.com/za_vti_bezpenost_a_lepi_vzhled_na_jinim_mst_-_brandlova_ulice
https://rizkovna-pizzeria.cz/
https://www.facebook.com/profile.php?id=100011374442190



